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ODVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU 
 

Tříděný odpad je odvážen pracovníky Obce Světlá Hora v těchto dnech: 

pondělí    13. července 2020                29. týden 

pondělí    27. července 2020                31. týden 
 

 

PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA Nebereme pneumatiky 

PO-PÁ        6:00 -14:30 hod 

                                               SO            9:00 -11:00 hod 
 

 

ODVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU TS BRUNTÁL 
 

Komunální odpad - popelnice - budou vyvezeny v těchto dnech: 
  středa           1. července  2020                27. týden  

                 středa           15. července 2020                29. týden  

  středa           29. července 2020                31. týden  

 

Provozní doba KNIHOVNY        
Úterý od 15:00 do 18:00 hod. 

 
 

 

ORDINACE ZUBNÍ LÉKAŘKY MUDr. Božena Marková 
 

ORDINACE SVĚTLÁ HORA tel. 554 737 007 

 pondělí     7.30 – 14.30    

 úterý     7.30 – 14.30   

 středa     7.30 – 14.00    

  čtvrtek      7.30 – 14.00   

  pátek                7.30 – 12.00 

 
PROVOZNÍ DOBA POŠTY ve Světlé Hoře , tel. 954279331 

 
Pondělí                8:00-11:00      14:00-17:00  

Úterý                   8:00-12:00      13:00-15:00 

Středa                  8:00-11:00      14:00-17:00  

Čtvrtek                8:00-11:00      14:00-17:00  

Pátek                   8:00-12:00      13:00-15:00 

 

 

 

ČEZ poruchová služba 

tel. 800 850 860 
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 Informace obecního úřaduInformace obecního úřadu  
 

 

 

www.svetlahora.cz,e-mail: svetlahora@svetlahora.cz  

IČO: 00296392, IS DS : 8ycba46 

Facebook : https://www.facebook.com/svetlahora/ 

Číslo účtu: 4200085342/6800 Sberbank CZ, a.s. 

NA POKLADNĚ OBCE LZE PLATIT I KARTOU !   
 

Pracovní doba OÚ  

Pondělí                7:00-11:30      12:00-16:30   

Úterý                   7:00-11:30      12:00-15:00  - jen po předchozí tel. domluvě 

Středa                  7:00-11:30      12:00-16:30  

Čtvrtek                7:00-11:30      12:00-15:00  - jen po předchozí tel. domluvě 

Pátek                   7:00-11:30      12:00-14:30  - jen po předchozí tel. domluvě  

vždy od 11:30 do 12:00 polední pauza 
 

 
 

DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA 

 

Policie ČR       158  

Záchranná služba      155  

Hasiči        150 

Jednotné evropské číslo tísňového volání:   112  

Zdravotnické informační centrum  553 777 777 - Tato služba je 

k dispozici 24 hod. denně, a mj. dostanete odpověď k lékařské pohotovostní službě, 

ale i případné odborné zdravotnické rady 

 

 

 

 

T. Svobodová 

Ing. L. Školoud  

M. Nováková  

M. Marková  

R. Soroková 

J. Vodrážková  

Ing. J. Kukučka  

Z. Šamaj  

E. Bocan 

Starostka obce 

Místostarosta obce, lesník 

Účetní 

Podatelna, matrika, ověřování 

Evidence obyvatel, pohledávky  

Pokladna, bytové hospodářství 

Pozemky, výstavba, czechpoint 

Veřejné prostranství, sběrný dvůr 

Správce víceúčelového hřiště 

554 773 151, 731 187 205 

734 326 507 

554 773 153 

554 773 150 

554 773 152 

554 773 157 

554 773 155 

731 187 210 
730 917 406, 737 010 649 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Evropa
http://cs.wikipedia.org/wiki/Telefonn%C3%AD_%C4%8D%C3%ADslo
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Slovo starostky 

 
Vážení spoluobčané, 

během měsíce června, kdy došlo ke zrušení zastávky Pramet, jsem byla 

upozorněna občany, že ne všechny spoje zastavují na „hlavní zastávce“ ve 

Světlé Hoře. Opravdu došlo k přehlédnutí jednoho spoje. Od 1. 7. 2020 je 

vše opraveno i v jízdním řádu a všechny spoje zajíždí na „hlavní zastávku“, 

kde je možné nastoupit i vystoupit. Zastávka Pramet byla zrušena a 

přesunuta na „hlavní zastávku“ vzhledem k připravované opravě cesty před 

obecním úřadem k nádraží. 

V měsíci červnu byla dokončena oprava střechy pod tribunou na hřišti. 

Bohužel již při přebírání zakázky bylo na střeše několik rozbitých lahví od 

tvrdého alkoholu. Dále jsme dokončili opravu chodníku u domu č. 364 – 

367 naproti dětského hřiště. 

Máme zpracován rozpočet na opravu střechy čističky - ČOV, která je ve 

velmi špatném stavu a projevilo se to při silných srážkách, kdy nám 

zatékalo ve velké míře do objektu. Dále pracujeme na pokračování 

chodníku k nemovitosti paní Sedláčkové, kde čekáme na rozpočet. 

Na začátku volebního období jsem vás seznámila se studií „Rekonstrukce 

kulturního domu“ a následně s koncepcí „Revitalizace středu obce ve 

Světlé Hoře“, které zastupitelstvo obce schválilo a obec se jím řídí. Na 

začátku roku 2019 jsme si zažádali o poskytnutí dotace v rámci ,,Programu 

na podporu přípravy projektové dokumentace 2019´´. 

V měsíci červnu bude dokončen projekt na Rekonstrukci kulturního domu, 

na který obec získala dotaci z rozpočtu MSK ve výši 500 000,-kč.  

Dále pracujeme na projektu „Podpora regenerace brownfieldů pro 

nepodnikatelské využití“, do kterého chceme zařadit část nevyhovujících a 

životu nebezpečných budov, které se nacházejí v části sběrného dvora a 

budeme se tak řídit první etapou Revitalizaci středu obce, která Vám byla 

představena na veřejném zastupitelstvu na začátku roku 2019. Zde se 

projektem mohla seznámit veřejnosti, navíc je k nahlédnutí na Obecním 

úřadě ve Světlé Hoře. 

Pracujeme na rozpočtu a možnosti zahájit rekonstrukci Domu 

s pečovatelskou službou, který je, ač nevypadá, v žalostném stavu. Zatéká 

tam, propadají se podlahy, střešní okna netěsní a půda je v případě silných 
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 dešťů promáčená. 

Blíží se letní měsíce a snad i letní počasí. Přeji všem klidnou dovolenou a 

nezapomeňte si zpříjemnit letní dny hrou, která začíná 1. 7. 2020. Hrajte a 

poznávejte zajímavá místa našeho regionu! Objevujte Jeseníky všemi 

smysly! Čekají Vás krásné výlety, objevíte fantastické výhledy na 

Jeseníky. Poznáte přírodu i historii regionu. Mapu Jeseníky hrou můžete 

zakoupit na pokladně obecního úřadu za 69,-Kč. Na konci hry se můžete 

těšit na bohaté odměny. 

          Taťána Svobodová, starostka obce 
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Jeseníky hrou – hrajte si a poznávejte Jeseníky 

 

V letošním roce se v Jeseníkách spouští nová 

razítkovací hra. Pokud si rádi hrajete a 

poznáváte přitom zajímavá místa, pak je tato 

hra určena právě vám. Potěší vás úspěšně 

vyplněná křížovka či kvíz? A co odměna na 

konci hry? Tak se do toho v Jeseníkách můžete 

pustit. 

 

Hra je situována zejména do oblasti Vrbenska, 

do těsné blízkosti nejvyšší hory Jeseníků, Pradědu, ale nejen tam. Zavede 

vás do Jeseníku a České Vsi nebo do Zlatých Hor. Odhalí vám historii 

Bruntálu a jeho okolí nebo se s ní vydáte do Rýmařova.  

Na jednotlivých místech, která jsou zaznačena v mapě, si můžete zahrát 

hry – hledačky neboli questy, kvízy, křížovky. Poznáte přírodní krásy a 

taje tohoto kraje, jací zde žijí živočichové a jaké rostliny zde rostou, proč 

je vlastně příroda Jeseníků tak vzácná a proč stojí za to ji chránit. 

V průběhu hry se vám jako mozaika bude skládat historie kraje, osudy lidí 

v horách i údolích pod nimi.  

Můžete se také těšit na úžasné výhledy, o kterých jste ani netušili. Uvidíte 

Praděd, Petrovy kameny a Velkou kotlinu z úplně jiných stran. Stačí jen 

vystoupat na některý z vrcholů, třeba na Anenský vrch u Andělské Hory, 

na Kapličkový vrch v Malé Morávce nebo na rozhlednu Na Skalce 

v Holčovicích. 

Kromě zraku a sluchu zapojíte i jiné smysly, na interaktivní stezce Cesta 

kolem vody z Vrbna pod Pradědem do Karlovic, nebo na výstavě 

Jeseníky všemi smysly. 

Můžete nahlédnout do zdejších muzeí a expozic. Na mapě, která je 

herním plánem, jsou zobrazeny kromě her ještě další zajímavosti 

navštívených míst. 

Celkem je pro vás připraveno 15 her. Pro získání odměny jich musíte ale 

nasbírat nejméně 5 razítek za úspěšně vyřešenou hru. Za více razítek vás 

čeká „větší“ odměna. 

Mapu s hracím plánem Jeseníky hrou zakoupíte na místech jednotlivých 

her a razítek, která najdete od července na stránkách 
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www.jesenikyhrou.cz. Co můžete vyhrát? Čekají na vás průvodce po 

naučných stezkách Jeseníků, knihy o horách, pexeso Jeseníky, trička a 

další drobnosti.  

Odměnu si můžete vyzvednout ve Vzdělávacím centru VÍCE Ve mlýně 

Karlovice v otvírací době, kterou najdete na stránkách 

www.jesenikyhrou.cz nebo na stránkách centra www.actaea.cz/vzdelavaci-

centrum-vice-ve-mlyne-karlovice/ 

Projekt realizuje spolek Actaea – společnost pro přírodu a krajinu s mnoha 

dalšími partnery a je finančně podpořen z rozpočtu Moravskoslezského 

kraje.  

 

 

Výpis z usnesení z 25. schůze rady obce konané dne 25. 5. 2020 

Rada obce schválila: 

 prodloužení nájemních smluv na byty v domech Světlá č.p. 327 a 

č.p. 433 

 poskytnutí finanční dotace ve výši 3.500,-Kč Lince bezpečí 

 rozpočtové opatření č. 7/2020 k rozpočtu obce Světlá Hora na rok 

2020 

 smlouvu o dílo na zhotovení projektové dokumentace k akci 

„Rekonstrukce komunikace na parc.č. 1933/1 a parc. č. 1933/3 ve 

Světlé Hoře“, uzavřenou mezi Ing. Janem Hvoreckým, Vrbno p. 

Pradědem a Obcí Světlá Hora 

 smlouvu o dílo na zhotovení projektové dokumentace k akci 

„Novostavba komunikace Suchá Rudná“, uzavřenou mezi Ing. 

Janem Hvoreckým, Vrbno p. Pradědem a Obcí Světlá Hora 

 cenovou nabídku od firmy Robert Londýn, Omice ve výši 49. 

300,-Kč bez DPH na provedení nátěru střechy a věže kaple 

Nejsvětější Trojice v Suché Rudné 

http://www.jesenikyhrou.cz
http://www.jesenikyhrou.cz
http://www.actaea.cz/vzdelavaci-centrum-vice-ve-mlyne-karlovice/
http://www.actaea.cz/vzdelavaci-centrum-vice-ve-mlyne-karlovice/
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Rada obce doporučila zastupitelstvu obce schválit: 

 závěrečný účet obce Světlá Hora za rok 2019 a vyjádřit souhlas 

s celoročním hospodařením, a to bez výhrad 

 účetní závěrku obce Světlá Hora sestavenou k 31. 12. 2019 

 

Rada obce jmenovala: 

 členem komise sociální, zdravotní, školství a redakční rady 

Zpravodaje p. Stanislava Zámečníka 

 

Celá znění usnesení rady obce, upravená v souladu se zákonem č. 

101/2000 Sb. o ochraně osobních údajů, najdete na webových stránkách 

obce http://www. svetlahora.cz/obecní úřad/ usnesení rady obce. Zde 

najdete odkaz na aplikaci UZOb, ve které jsou usnesení zpracována, popř. 

se ně lze podívat přímo na https://www.uzob.cz  

       M. Marková, Obec Světlá Hora 

 

Výpis z usnesení z 26. schůze rady obce konané dne 8. 6. 2020 

Rada obce schválila: 

 rozpočtové opatření č. 7/2020 k rozpočtu obce Světlá Hora na 

rok 2020 

 smlouvu o dílo na provedení nátěru střechy a věže kaple 

Nejsvětější Trojice v Suché Rudné, uzavřenou mezi firmou 

Robert Londýn, Omice a Obcí Světlá Hora 

 zařazení území obce Světlá Hora do územní působnosti MAS 

Hrubý Jeseník na programové období 2021 - 2027 

 

Rada obce vzala na vědomí: 

 nabídku k odprodeji altánu a hospodářské budovy u domu 

Světlá č.p. 327 (zdravotní středisko) 

 dopis předsedy TJ Světlá Hora ze dne 2. 6. 2020 

 

Rada obce doporučila zastupitelstvu obce schválit: 

 prodej poz. parc.č. 158/16 a 158/7 v k.ú. Suchá Rudná 
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 prodej poz. parc.č. 574/31 k.ú. Světlá Hora ve Slezsku 

 prodej poz. parc.č. 771/15 k.ú. Světlá ve Slezsku 

 záměr na prodej části poz. parc. č. 141/8 v k.ú. Stará Voda 

v Jeseníkách 

 záměr na prodej poz. parc.č. 141/15 v k.ú. Stará Voda 

v Jeseníkách 

 záměr na odkoupení poz. parc. č. 141/14 v k.ú. Stará Voda 

v Jeseníkách, do vlastnictví obce 

 záměr na prodej poz. parc.č. 645/19 v k.ú. Stará Voda 

v Jeseníkách 

 záměr na odkoupení poz. parc.č. 15/1  a poz. parc.č. 1249/3 

v k.ú. Světlá ve Slezsku, do vlastnictví obce  

 darovací smlouvu na darování přenosného měřícího zařízení, vč. 

příslušenství, pro dovybavení jednotky SDH Světlá Hora od 

Moravskoslezského kraje 

 

Rada obce doporučila zastupitelstvu obce neschválit: 

 záměr na prodej poz. parc.č. 116/6 k.ú. Stará Voda v Jeseníkách 

 záměr na prodej poz. parc.č. 119/1 k.ú. Stará Voda v Jeseníkách 

 

Celá znění usnesení rady obce, upravená v souladu se zákonem č. 

101/2000 Sb. o ochraně osobních údajů, najdete na webových stránkách 

obce http://www. svetlahora.cz/obecní úřad/ usnesení rady obce. Zde 

najdete odkaz na aplikaci UZOb, ve které jsou usnesení zpracována, popř. 

se ně lze podívat přímo na https://www.uzob.cz  

       M. Marková, Obec Světlá Hora 

 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
 

Žádáme rodiče dětí narozených v období 1. 9. 2019 - 31. 7. 2020, kteří 

mají zájem zúčastnit se slavnostního přivítání občánků, aby se 

nahlásili na obecním úřadě. Rodičů, kteří přihlášky již odevzdali, se 

tato informace netýká. 

Jana Vodrážková, tel: 554 773 157 
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Příspěvky zastupitelů 
Publikováno bez korektur a zásahů redakční rady. Vyjadřují jen názory 

pisatele. 

 

OMLUVA. 

Na poslední zastupitelstvu obce (ZO) jsme byli vyzváni panem Jasinským, a 

také paní Novákovou (nikdo jiný nepožádal na ZO, že na omluvě netrvá – mlčení 

znamená souhlas), abychom se všem omluvili níže jmenovaným, za toto naše 

názorové sdělení napsané ve  zpravodaji 06/2020, uvedené níže, vyplývající 

z činnosti veřejné funkce a principu rovnost pro všechny: 

„Návrh: Zrušit investici na obecní kanalizaci v hodnotě cca 2,5 mil. Kč směrem 

od kostela ve Světlé k RD nad ním (majitelů dle veřejného prohlížeče: Sekanina 

– Sekaninová, Ciemala – Ciemalová, Novák – Nováková, Jasinský, Lukovská). 

Pozemky k výstavbě RD totiž prodala obec za nezasíťovanou cenu pozemku ve 

výši 40,-Kč/1m2. Tak proč má teď obec financovat toto zasíťování? Náš 

požadavek. Než investici začneme provádět, tak ať se na obci schválí 

„Vyhláška“, dle §10c zákona o poplatcích, na základě kterého obec po 

občanech požaduje poplatky za odpady, za psy, za vstupné atd. Tak proč ne 

tento! Na veřejném zastupitelstvu (ZO) 14. 05. 2020 dokonce pracovnice obce 

Nováková požadovala po nás „opozici“ o název poplatku, dle §10c. Nemyslíte 

si, že právě toto by měla ona vědět? A nejen pro ni. Jedná se poplatek za 

zhodnocení stavebního pozemku možností jeho připojení na stavbu vodovodu 

nebo kanalizace. Než tento návrh podaný v 12/2019 mohl být projednán v ZO, 

tak investice byla radou obce schválena a započala. To je fofr! A nikdo se nemá 

k tomu, aby tento poplatek byl obcí vybírán. Tak si na to vzpomeňte, až půjdete 

platit poplatky „Vy“ osobně a položte si otázku. Proč někdo musí platit a někdo 

ne?“ 

Já, Pavel Skála, jsem na tomto ZO slíbil omluvu, a tak nyní činím. Ale já, Alois 

Šimčík, nevidím úvod se omlouvat za tento prezentovaný názor, ale připojím se 

k jiné omluvě. 

Omlouvám se všem výše uvedeným, kteří si zakoupili od obce pozemky 

nezasíťované k výstavbě RD za 40,-Kč/m2 a vybudovali si své jímky a tudíž se 

nikdy nepřipojí na obecní kanalizaci, protože nemají zájem o zhodnocení svého 

stavebního pozemků. 

Podle estrády a ukřivděnosti osob na ZO si lámeme hlavu, proč tedy obec, k 7 

stavebním parcelám nad kostelem ve Světlé Hoře, vůbec provádí investici za 

obecní peníze ve výši cca 2,5 mil. Kč, když oni veřejně tvrdí, že se nebudou 

na kanalizaci připojovat, protože mají jímky. A tím předpokládáme, že 
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 jakmile by k tomu došlo, tak se nebrání úhradě zákonnému poplatku (§10c 

zákona o poplatcích), podle kterého občané platí i jiné poplatky a koalice kolem 

starostky tuto Vyhlášku zpracuje a podpoří. 

Zároveň se oba omlouváme všem ostatním občanům obce, včetně všech částí 

obce, bydlících v rodinných domcích, kteří nemají to privilegium být připojení 

na kanalizaci a obecní čističku, že jsme jim nedokázali zajistit stejné podmínky, 

jako mají výše uvedení. Omlouváme se za to, že musí platit 300,- Kč/kubík 

odpadních vod při vývozu z jímek, (a v případě kanalizace by platili cca 38,-Kč/

kubík), protože na rozdíl od privilegovaných nesmí využít obecní čističku a musí 

vyvážet až do Bruntálu, či jinde. Omlouváme se jim za to, že jsme nedokázali 

svými hlasy opozice zajistit rovné podmínky pro všechny občany obce v 

přístupu k pitné vodě a likvidaci odpadních vod, protože nedisponujeme 

dostatkem hlasů, abychom mohli tuto situaci napravit. Omlouváme se všem, 

kteří nyní kupují pozemky nezasíťované za cenu 250 – 400,-Kč/m2 k výstavbě 

RD, bez možnosti se v budoucnu napojit na obecní kanalizaci, neboť jim tam 

současní představitelé ji neplánují vybudovat. 

Omlouváme se za to, že ne naší vinou, tak máme v obci občany rovné a 

rovnější. 

Za fungující obec zastupitelé Pavel Skála a Alois Šimčík 

 

 VÁŽENÁ PANÍ NEZNÁMÁ, 

tedy máme na mysli Vás, paní nová "starostko".  V posledním zpravodaji jste 

napsala: "Byli jsme svědky toho, že se zastupitelstvo obce (ZO) nedokázalo 

přehoupnout přes první bod, a to, že budeme hlasovat o každém bodu 

samostatně, veřejně, zvednutím ruky, kdy zastupitel Alois Šimčík byl proti a 

Pavel Skála se zdržel." Zapomněla jste ale říct, že jsme požadovali, aby se 

evidovalo, kdo jak hlasoval, a také, že nakonec jak my hlasoval i pan 

Vojtíšek. On dobře zhodnotil situaci, neboť by došlo, na takto Vámi 

fantastickém připraveném ZO, k nepřijetí mnoha usnesení, kdybychom hlasovali 

tak, jak běžně. My přece nemůžeme za skutečnost, že vaše koaliční uskupení si 

nezajistilo dostatečný počet svých zastupitelů na dlouhodobě avizované ZO. Je 

zcela logické, že my v menšině Vás nemůžeme přehlasovat. A jen díky naší 

zásadovosti, jsme vás zbavili mnoho problémů. A tak opět přišla klasika. Do 

zpravodaje se napsalo, že za skutky způsobené Vaší koalici mohou Vaši jediní 

oponenti Skála se Šimčíkem. Oni se pak budou bránit a Vy pak z toho vyjdeme 

jako ti, co jim tito dva pořád ubližují. Jakých dalších útoků na naše osoby si ještě 

vymyslíte? Ale za počasí fakt nemůžeme!  

Opakujeme. První bod jsme tedy nepodpořili ne proto, že bychom nechtěli 

hlasovat o " každém bodu samostatně, veřejně, zvednutím ruky", ale proto že jste 



Strana 12 

ČERVENEC 2020 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

odmítli evidovat, kdo jak hlasoval! Chápeme, že se tomu ve vaší koalici zuby 

nehty bráníte, (i když Vy a paní Výmolová jste hlasovala pro evidování hlasů), 

protože chcete zůstávat při svém rozhodování v anonymitě, aby se v budoucnu 

nedalo dohledat, kdo poškodil obec - kdo kterou křivárnu podpořil, případně 

dobrou věc potopil. Kdybyste hlasovali (v koalici, která se vždy tvoří kolem 

lídra, což jste na obci snad Vy) tak, aby to nebylo v budoucnu trestně a 

morálně postižitelné, nemohlo by vám to přece vadit! 

My dodržujeme to, co jsme slíbili voličům ve svém programu - chceme, aby se 

rozhodovalo transparentně, v zájmu celé obce a nikoliv jen v zájmu vašich 

favoritů, vyvolených, protože se bavíme o veřejných, obecních finančních 

prostředcích. Vždy jsme bojovali proti tomu, co bylo pro obec, či některé 

občany nevýhodné, a podpořili vše, co bylo pro obec a občany dobré, 

transparentní, bez jakékoliv diskriminace. Bohužel z vašich dílen toho moc 

nebylo.  

Naše uskupení podalo spousty návrhů a dost jich bylo přijato v usnesení 

zastupitelstva obce. Bohužel Vy, pracovnice na obecním úřadě a ani rada se jimi 

neřídíte. Za dva roky pod Vaším vedením, jste nesnížila počet pracovníků na 

obecním úřadě nebo mandatorní výdaje obce. Potřebujete poradit od právničky, 

jestli můžeme mladým rodinám zlevnit pozemky pro výstavbu prodané 

z vlastnictví obce. Bohužel ani v tom základním - tedy na zimní a letní údržbě, 

včetně údržby o nemovitosti ve vlastnictví obce, to vidět není. 

Dále Vám oznámíme novinku - asi jste přehlédla, že diktatura skončila. 

Nevíme, jakým právem kritizujete naše názory a rozhodování a vyjadřujete se 

k tomu, jak máme hlasovat. Úkolem starostky je plnit usnesení zastupitelstva 

(ZO) - Vašim úkolem je tedy plnit naše rozhodnutí (ZO), nikoliv naopak! My 

jsme Vás nevolili. Nepředstavila jste se nám. Nepředstavila jste se nikomu. 

Nepředložila jste žádnou koncepci, nevíme od 11/2018, jaký máte záměr s naší 

obcí a jejími částmi. To nás utvrzuje v tom, co říkají naši spoluobčané: vidí Vás 

jen jakou dosazenou loutku, s cílem vše utajit, zakrýt a tak pracovat ve šlépějích 

minulého starosty a na ZO zase pod vedením pana Sekaniny.  

A máme pro vás jednu smutnou zprávu na konec - budete si muset zvyknout 

na to, že tu jsme, že budeme nejen do obecního zpravodaje psát naše názory, že 

budeme nejen psát na obec žádosti pro informace, protože máme nějaké zákonné 

práva, a protože nám není lhostejné, jak se s obecním majetkem a jeho 

prostředky zachází. 

Toto odpověď a názorové sdělení zastupitelů obce Pavla Skály a Aloise 

Šimčíka. 

 

 



Strana 13 

ČERVENEC 2020 

 

 

 Reakce zastupitelů na články zveřejněné v 

předchozích číslech Zpravodaje 
Publikováno bez korektur a zásahů redakční rady. Vyjadřují jen názory 

pisatele 

 

Milí a vážení občané,  

chtěl bych reagovat na článek v červnovém zpravodaji, kde jsem byl osočen z 

perzekuce TJ Světlá Hora za neschválení dotace pro tuto organizaci na rok 2020. 

Vysvětlením mého nesouhlasu této dotace je především důvod výše požadované 

částky, která je vzhledem k aktivitám TJ v roce 2020 nadměrně vysoká. Tento 

můj postoj vyplývá i z výjimečné situace vyvolané pandemií Covid-19, kdy byly 

sportovní akce na několik měsíců zrušeny nařízením vlády ČR. Tímto chci také 

poukázat, že s výše uvedeným jsou spojeny snahy úspor na všech stupních 

veřejných správ. Pouze doplním, že výše požadované částky na rok 2020 je 

stejná jako v roce 2019, a to 200.000,- Kč. Zastupitelem Markem Vilímcem byl 

podán protinávrh zvýšení dotace na 100.000,- Kč, s tím jsem již bez problému 

souhlasil. Věřím, že si každý udělá obrázek o zodpovědném chování zastupitelů 

zvolených demokratickou svobodnou volbou vámi občany. 

Jistě si také všimnete etického kodexu používaného opozicí, kterou chci 

upozornit na uvážlivé zveřejňování výrazů. Tímto Vám zasílám znění významu 

slova „perzekuce“, se kterou se neztotožňuji a rázně odmítám toto spojení s mou 

osobou. Vzhledem k tomuto veřejnému nařknutí si ještě nechám právně ověřit, 

zda nedošlo k překročení práv. Význam slova „perzekuce“: Perzekuce je 

systematické pronásledování nebo hrubé zacházení s jednotlivcem nebo skupinou 

osob. Obvyklou formou je náboženská perzekuce, etnická perzekuce, rasová 

perzekuce či politická perzekuce. Perzekuce zahrnuje izolaci, nezákonné 

uvěznění, nátlak, útisk či vyhrožování. Perzekuce je trestný čin podle 

mezinárodního trestního práva (zločin proti lidskosti).     (zdroj Wikipedie) 

TJ Světlá Hora na posledním jednání zastupitelů žádala o dotaci na přístavbu 

přístřešku, který bude napojen ke stávající budově tribun a altánku umístěného na 

severní straně hřiště (ohniště). S tímto návrhem jsem taktéž nesouhlasil, a to 

z důvodu předložené dokumentace. Tato dokumentace byla vypracována tužkou 

– rukou, kdy z tohoto návrhu nelze adekvátně posoudit rozsah a tímto spojenou 

výši požadované částky. Také je potřeba si uvědomit že přístavba přístřešku, 

jakožto pevné stavby, bude vyžadovat stavební řízení, o čemž nepadlo ani slovo, 

vzhledem k financování. Já se ptám Vás občanů – voličů, vy byste takto 

předložený návrh schválili?  

https://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=N%C3%A1bo%C5%BEensk%C3%A1_perzekuce&action=edit&redlink=1
https://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Etnick%C3%A1_perzekuce&action=edit&redlink=1
https://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Rasov%C3%A1_perzekuce&action=edit&redlink=1
https://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Rasov%C3%A1_perzekuce&action=edit&redlink=1
https://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Politick%C3%A1_perzekuce&action=edit&redlink=1
https://cs.wikipedia.org/wiki/Zlo%C4%8Din_proti_lidskosti
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Na závěr se pozastavuji nad vyjadřováním opozice k „účelovým útokům“ 

koalice – „partičky“. Mnohé občany používaná rétorika opozice pobaví, jako 

například „jak se do lesa volá, tak se z lesa ozývá“, a mnohdy i mne. Ovšem 

kladu si otázku: tohle naši občané mají zapotřebí, aby zastupitelé v očích občanů 

vypadali jako komediální sdružení? Jak má poté vypadat úcta a i opozicí tak 

zmiňovaná „demokratická společnost“? Mj. dodám – zopakuji, že členové 

zastupitelstva jsou řádně zvoleni ve svobodných demokratických volbách a 

dohodnutá koalice je běžný demokratický akt. V demokratické společnosti je 

samozřejmé, že ti, kteří se nedostanou do koalice, přechází do opozice. Je ovšem 

vždy rozhodující hlas a názorové spektrum jednotlivých zastupitelů ke 

komunální problematice naší obce, kde se všichni známe.  

S úctou Váš člen zastupitelstva František Lukovský ml.  

 

Jiný pohled zastupitele 

V uplynulých měsících bylo ve Zpravodaji obce (dále Zo)zveřejněno několik 

článků o špatném a nehospodárném chování obce.  Rozhodl jsem se tedy, že vám 

napíši, jak to vidí jiný člen zastupitelstva obce (dále ZO), který má přístup 

k informacím které jsou zde popisovány. 

1. Ukončit pronájem kanalizace Sm VaK z důvodu nevýhodnosti a 

provozovat obcí. 

Pan Šimčík uvádí (Zo 12/2019).  

 
SmVaK vydělal na obci a občanech 16 mil. Kč a to si obec ještě sama hradí 

opravy čerpadel!  

A dále se uvádí, že kanalizace k RD za kostelem bude stát místo 2,5 mil 5,5 mil. 

Kč a bude ji opět provádět SmVaK. Tudíž se pan zastupitel domnívá, že se dělá 

prostor pro „odklon peněz“!!! 

 

Ad 1. Jiný pohled Skutečnost – z účetnictví SmVaK 

 

příjem ze stočného 2018-občané zaplatili 2 300 000 Kč

příjem obce od SmVak -nájem 230 000 Kč

hrubý zisk SmVaK vč.DPH 2 070 000 Kč

příjem ze stočného 2018-občané zaplatili 900 334 Kč

náklady SmVak -mzdy, ele.e,opravy, nájem obci 1 068 710 Kč

hrubý zisk SmVaK -168 376 Kč
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 Tudíž SmVaK byl v mínusu a to i předcházející roky 2016 a 2017(starší doklady 

jsem neviděl). 

Z uvedeného vyplývá, že stočné provoz kanalizace zcela neuhradí a obec provoz 

částečně dotuje (právě opravami čerpadel). Takže zrušit smlouvu se SmVaK je 

neuvážené. 

V současné době se na obci probírají možnosti jakým způsobem kanalizaci 

provozovat. Ale to není záležitost dnů, ale spíše měsíců. Kanalizace za kostelem 

má skutečně náklady 2,5mil. A neprovádí ji SmVaK. 

 

2. Zrušit investici do kanalizace za kostelem v hodnotě 2,5mil. 

Pan Šimčík uvádí (Zo 6/2020). Obec prodala pozemky za nezasíťovanou cenu 

40,-kč/m2, proč má tedy financovat zasíťování? Návrh na stanovení poplatku za 

zhodnocení st. pozemku. 

Ad 2. Jiný pohled 
Proč zrušit tuto investici? V době provádění odkanalizování obce byly připojeny 

všechny domy, u kterých to bylo možné. Proč tedy nepřipojit tyto RD? Vždyť 

výstavbou těchto RD došlo k uvolnění bytů obce, které se pronajaly a to mladým 

lidem. To není podpora rozvoje obce? A proč mluvíme jen o RD za kostelem? 

Staví se i v Debři. Budeme zde investovat do veřejného osvětlení, cesty. V době 

kdy se pozemky prodávaly, platila pro prodej určitá pravidla a ceny byly takto 

stanoveny. Chovejme se tedy jako korektní partner a neměňme pravidla 

v průběhu hry, pokud je chceme měnit, tak u nových staveb a v předem určeném 

termínu od kdy. Nemůžeme přeci říci lidem, kteří si před lety kupovali pozemek 

za určitou cenu, že teď jim naúčtujeme poplatek, který jim cenu znásobí. Pokud 

někdo namítne, že dřívější ceny pozemků si domluvila „partička“ zastupitelů 

z koalice, na to mohu jen říci, že každý člen ZO hlasuje dle svého uvážení a už 

dávno tu není doba, že někdo někomu něco přikazuje. Tudíž je to jejich vůle, ne 

domluva. A pokud se schválí něco, co já jsem nechtěl? Bohužel, musím se 

podřídit, tomu se říká demokracie. 

 

3. Podpora mladých rodin při koupi pozemku od obce 

Pan Šimčík uvádí (Zo 6/2020). Pokud si rodina bude kupovat pozemek za cenu 

určenou zákonem (asi bylo myšleno posudkem), postaví RD a ten  bude určen 

k trvalému bydlení. A při kolaudaci bude mít alespoň jeden z partnerů do 35 let, 

obec jim vyplatí bonus ve výši 200 000,- Kč. 

Ad 3. Jiný pohled 

Na začátek si musíme říci, že změny cen pozemků (z ceny 40,- Kč/m2 pro RD na 

novou cenu dle znaleckého posudku) byly provedeny hlavně z popudu opozice, 

jelikož dlouhodobě kritizovala, že obec se nechová s péčí řádného hospodáře. A 
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teď k podpoře. 

V návrhu pana Šimčíka na podporu je ještě podmínka, že vlastníci pozemku 

budou v obci přihlášeni k trvalému pobytu min. na dobu 5 let. 

Takže žadatel o pozemek zaplatí dle posudku např. 400 000,- Kč a bude stavět, 

splní všechny výše určené podmínky. Na obci budou hlídat, jestli mají při 

kolaudaci do 35 (co když se stavba zpozdí a nestihnou to?) a následně zda jsou 5 

let trvale hlášeni v obci. Jejich peníze budou ležet na účtu obce a po 5 letech se 

jim vyplatí 200 000,- Kč. Vidíte v tom logiku a podporu mladých? Já v tom 

spatřuji pouze populismus.  

 

4. Perzekuce TJ. Pan Šimčík uvádí Neschválení dotace TJ 200 000,- Kč. 

(Zo 6/2020). Citace:“Na konec tohoto ZO zastupitel Vilímec předložil 

protinávrh ke schválení dotace pro TJ na rok 2020 ve výši 100.000,-Kč (tj. 50% 

požadované částky – r. 2019 dotace byla 220.000,-Kč, ve které byla částka cca 

42 tis. Kč na energie schválené v ZO), aby se podala alespoň přihláška na další 

ročník pro muže. S tímto návrhem najednou souhlasilo všech 10 zastupitelů 

z této partičky! Krásný veletoč.  

Je otázkou, jestli někdo z nich věděl a ví, že pracovnice obecního úřadu se 

starostkou obce požadují, jako po jediném spolku v obci, zaplatit energie ve výši 

cca 70.000,-Kč, které TJ nyní nemůže uhradit z této dotace od obce, i přes 

skutečnosti, že existuje zákon o sportu, který ukládá obci povinnosti.“ Konec 

citátu.  

Ad 4. Jiný pohled 

Nejprve k platbě energií TJ obci. Tento systém se zavedl již dříve a já to chápu 

jako spoluzodpovědnost, že se bude na energiích a provozu šetřit, protože když 

někomu otevřeš bianco účet, ať je to na cokoli, tak se o úspory starat nebude. 

Někdo to zaplatí.  

Co by TJ v jiných obcích daly za takový areál, kterým disponuje TJ SH. Rovněž 

v každé jiné obci se TJ a obec podporují a mají společné cíle (umožnit dětem a 

lidem sportování i zábavu).  Práce, kterou p.Šimčík odvádí, je přínosná, vážím si 

jeho práce s mládeží a na ZO jsem mu to veřejně sdělil. Proto jsem podal návrh 

na přidělení 1. části dotace ve výši 50%. Nebyl to tedy veletoč, jak to p. Šimčík 

nazval, ale návrh byl podán z důvodu, ať má TJ prozatím na provoz a další věci 

se mohou řešit. Navrhl jsem udělat společně p. Šimčíkem komisi, která se 

financováním TJ a provozem bude zabývat. Bohužel, jak čtete ve zpravodaji č.6, 

ochota něco zkusit vyřešit tady není. Nejsem přesvědčen o tom, že obec TJ 

nepomáhá a podráží jí nohy. Spíše naopak, obec opravila a zateplila kabiny, 

hospodu, opravila střechu, snaží se, aby náklady na provoz byly co nejnižší. 
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 Poskytla TJ byt správce, ze kterého má TJ příjem, hospodu, kterou může TJ 

provozovat zdarma. Dodává dřevo na topení, nechává hnojit a provzdušňovat 

hřiště, seče, provádí opravy v celém areálu. Ale stále slyšíme jen: obec musí 

udělat, musí dát, musí platit. Mimochodem TJ nebyla schopna se s obcí 

dohodnout na formě a znění nové smlouvy na celý areál. Předseda TJ to blokuje. 

Proč??? 

Nejsem v ZO dlouho. Když jsem šel do voleb, měl jsem představu o tom, že je 

důležité, abychom se snažili obec vést správným směrem, připravili nové 

investice, spravovali a udržovali současný majetek, spolupracovali, a také, 

abychom se společně zasmáli a pobavili.   

Nikdy mě nenapadlo, že pojem opozice si někdo spojí s právem podávat trestní 

oznámení (mimochodem zatím všechna byla odložena pro bezdůvodnost) a 

přinášet nepravdivé údaje do Zpravodaje. Ale tady se pan Šimčík řídí heslem 

jednoho propagandisty, že stokrát opakovaná lež se stává pravdou.   

Možná i část občanů si díky těmto prohlášením říká, že na té obci tedy sedí pěkní 

zlodějíčci a prospěcháři. Nevěřte tomu, přeci jste tyto zastupitele volili. A 

většinou proto, že je znáte. Jsou to z lidé, kterým na obci záleží a dělají v její 

prospěch i další volnočasovou činnost. Snaží se dělat věci dle svého přesvědčení 

a správně. Možná se někdy vyskytnou problémy, ale věřte, že nikdo z těchto 

zastupitelů nemá zájem se obohacovat na úkor obce a už vůbec nechce rušení 

TJ, či jiných spolků. Jde jim o nastolení přívětivé atmosféry mezi občany, spolky 

a obcí, o klidný život. Diskusí a kompromisy toho můžeme dosáhnout více, než 

roznášením pomluv a rozeštváváním spoluobčanů proti sobě.  

Garantuji vám, že pokud se najdou lidé ochotni pracovat pro TJ, budou mít 

plnou podporu ZO.  

Tohle je můj první a i poslední příspěvek do Zpravodaje, jelikož nechci, aby se 

ze Zpravodaje stal bulvár, kde se budeme osočovat a zdůvodňovat, proč kdo co 

udělal.  

       Marek Vilímec, zastupitel 
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Příspěvky místních spolků a sdružení 

Hasiči zahajují pohárové soutěže 

 
Když se v květnu uvolnila možnost začít po 2 měsících s tréninky mladých 

hasičů, všichni to uvítali s povděkem. V červenci se konečné děti dočkají i 

soutěží. Přeci jen trénink je sice báječný, ale není nad pořádnou soutěž, na 

které se kolektivy mohou poměřit s ostatními.  

Samozřejmě začínají také soutěže mužů a žen. 

  3. 7.  Noční soutěž SDH Karlovice  MH, M, Ž 

11. 7.  SDH Holčovice             MH  

24., 25. 7.   SDH Zátor              MH, M, Ž 

  1. 8.  SDH Stará Ves             M, Ž, veteráni 

  1. 8.  SDH Světlá Hora              MH 

  8. 8.  SDH Dvorce             MH 

15. 8.  SDH Vraclávek             M, Ž 

15. 8.  Bruntálské žáby (St. Heřminovy) Slezský pohár v 60 

22. 8.  SDH Osoblaha             MH   

29. 8.  SDH Valšov    M, Ž 

  5. 9.  SDH Krasov    M, Ž   

12. 9.  SDH Úvalno    M, Ž 

26. 9.  SDH Slezské Rudoltice            MH 

(MH – soutěž mladých hasičů, M, Ž – kategorie muži, ženy) 
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 V sobotu 1. srpna si mladí hasiči vyzkouší poprvé na soutěži upravený 

terén za hasičskou zbrojnicí ve Světlé Hoře. 

Přejeme našim mladým hasičům, dorostenkám a ženám hodně zdaru do 

nastávajících soutěží. 

Kalendář soutěží pro letošní rok byl ovlivněn situací, kterou jsme 

v minulých měsících prodělali. Mnohé byly naplánovány v květnu a 

červnu, kdy se soutěže nemohly konat. Další soutěže se někteří 

organizátoři rozhodli v letošním roce nekonat. U tří soutěží se hledá 

náhradní termín. 

Zdeněk Hudec, referent mládeže SDH 

 

 

Poslední informace od předsedy TJ Světlá Hora z.s. 

V návaznosti na sdělení členů Výboru TJ v minulém zpravodaji, chci Vás 

naposledy seznámit s aktuální činnosti TJ Světlé Hory z.s. 

Byla podaná přihláška na Okresní fotbalový svaz OFS FA ČR na 

mužstvo mužů do okresního přeboru pro sezónu 2020/2021. Hlavní 

trenér Jiří Sedlář. Z kádru odešel bez souhlasu mateřského klubu Richard 

Hapka a ukončení kariéry nahlásil Luboš Kopec ze zdravotních důvodů. 

Do kádru se vrací odchovanci Jiří Kraus a Eduard Bocan ml., před 

spadnutím byl návrat i Tomáše Grosmana, ale nakonec zvítězila ambice si 

zahrát vyšší soutěž. Do branky byl angažován Michal Kováč z Nových 

Heřminov a nyní ještě je v řešení příchod 2 hráčů do obrany. Nakonec 

z dorostu do mužů byli přeřazeni hráči: Ondřej Hynek (nyní poraněné 

koleno), Petr Mako, Jiří Tesař a Štefan Korch, který jako jediný z nich se 

zatím nezapojil do přípravy týmu. Pořád bude platit, že budou připraveni i 

další dorostenci, kteří již několikrát nastoupili za muže: Dominik Šedo, 

Zdenek Entner a Michal Hurajt. Ale určitě bude zájem zařadit během 

sezóny i další dorostence. Začátek soutěže se předpokládá 14.08 2020 

nebo 21. 08. 2020. 

Byla podaná přihláška na Krajský fotbalový svaz OFS FA ČR na 

mužstvo staršího dorostu do krajské soutěže pro sezónu 2020/2021.  

Trenéři: Alois Šimčík, Jiří Kotlár byli doplněni o nové členy realizačního 

týmu: Jindřich Suchý, Štefan Korch. Tým opustili hráči narozeni 2001 do 

mužů, ale na druhou stranu byl adekvátně doplněn o hráče ročníku 2005, 
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kteří hráli krajský přebor starších žáků. Začátek soutěže je již znám na 

víkend 14. – 15. 08. 2020. Soupeře a přesný termín budou oba týmu znát 

až po rozlosování na FA ČR. 

Oddíl šipky po způsobené pandemii má harmonogram k dohrání 

Bruntálské šipkové ligy. 

 

POZVÁNKA NA VALNOU HROMADU TJ SVĚTLÁ HORA z.s. 

na pátek 10. 07. 2020 v restauraci na hřišti od 19 hodin. 

Bude se zabývat volbou nového vedení TJ a běžnými záležitostmi  

k činnosti TJ dle Stanov TJ. 

Jsou zváni všichni členové TJ. 

 Vyzýváme již veřejně potřetí osoby, které způsobili rozpad Výboru TJ, 

aby zaslali své nominace do nového Výboru TJ, včetně předsedy TJ, po 

odstupujících členech Výboru TJ a předsedy TJ. 

 

 

POZVÁNKA NA 2. ROČNÍK SPORTOVNĚ ZÁBAVNÉHO DNE 

V OBCI na sobotu 08. 08. 2020 na hřiště do Světlé Hory  

od pořádající TJ Světlá Hora z.s. 

od 10:00 hodin bude probíhat turnaj trojic v nohejbale na víceúčelovém 

hřišti o putovní pohár TJ. 

od 12:30 bude probíhat sportovně zábavný dne pro děti a mládež. 

od 13:00 hodin, první vystoupení KLAUNA HUGA pro děti – 40 minut.  

od 13:00 hodin do 19:00 hodin – sportovní atrakce – dva skákací hrady, 

vodní fotbal, Aquazorbing – 2 koule. 

od 14:00 hodin do 19:00 hodin Facepainting – malování na obličej. 

od 13:45 hodin do 15:30 hodin – sportovní zápolení dětí na hřišti 
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v různých disciplínách o medaile. 

 Čokoládová fontána s ovocem pro děti po dobu 1 hodiny – čas bude 

upřesněn až na místě. 

od 15:30 hodin, druhé vystoupení KLAUNA HUGA pro děti – 40 

minut. 

od 16:45 hodin do 18:30 hodin vystoupení dívčí kapely LA NANITA 

z Opavy. 

od 20:30 hodin do 22:00 hodin vystoupení kapely LUCIE COVER 

BAND ze Šumperku. 

Koncem měsíce koordinátoři tohoto dne Veronika Popovičová a Alois 

Šimčík mají schůzku na obci se starostkou k tomuto dni. 

Vše co je zde výše uvedené již nyní máme přes TJ objednané, potvrzené, 

ale řešíme i další záležitosti výše neuvedené s tímto dnem. Proto na 30. 

06. 2020 máme schůzku na hřišti zaměřenou na přípravu se všemi, kteří 

se budou podílet na přípravě a organizaci tohoto dne. Kdo další by měl 

zájem se zapojit do organizace, či jakkoliv pomoc bude vítán. Pak 

kontaktujte koordinátory. Další upřesnění bude na Valné hromadě 10. 07. 

2020. 

Konečná pozvánka na tento den bude zde zveřejněná další měsíc (srpen). 

Jen už si udělejme volno a společně si přejme spokojené úsměvy dětí a 

hlavně počasí bez deště. 

Alois Šimčík – Odstupující předseda TJ Světlá Hora z.s. 
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 Základní škola v Andělské Hoře informuje 
 

 

 

 
 

Školní rok 2019/2020 jsme zahajovali slavností k 70. výročí založení naší 

školy. Po této vydařené akci se naplno rozjel kolotoč vzdělávání a vzdělávacích 

akcí pro naše žáky stejně jako v minulých letech. V polovině března 2020 se 

však kvůli koronavirové pandemii dle nařízení vlády škola zavřela a nastalo 

ticho a prázdno. Tato situace byla zcela nová pro nás pro všechny: pro 

pedagogy, rodiče a především žáky. Učitelé se museli přizpůsobit výuce na 

dálku, čili distančnímu vzdělávání. Žáci s pedagogy vedli vzdálenou komunikaci 

a vypracovávali „domácí úkoly“. Učili se tím být samostatní. Velký nápor v této 

době měli na svých bedrech rodiče. I oni se museli s touto nečekanou situací 

„poprat“ a za to jim patří velký dík. Před nástupem žáků 1. stupně do školy mělo 

zase napilno vedení školy se správními zaměstnanci a kuchařkami, aby byl 

zajištěn plynulý chod školy s maximálními bezpečnostními a hygienickými 

opatřeními, které stanovilo Ministerstvo zdravotnictví a školství. 

Nicméně i v tomto školním roce se uskutečnilo mnoho aktivit a akcí. 

Nechyběla divadelní představení, vzdělávací a preventivní programy pro žáky 1. 

i 2. stupně, besedy s hasiči, přehlídka dravců a další akce. V průběhu roku 

probíhaly ve spolupráci s radnicemi v Andělské Hoře a Světlé Hoře besídky pro 

rodiče a seniory. Důležité místo v kalendáři akcí má každoročně dětský karneval 

a školní akademie. Bohužel se uskutečnila pouze prvně zmiňovaná akce. 

Opět jsme pokračovali v projektu „Šachy do škol“, na základě kterého 

probíhala výuka této hry v rámci několika hodin matematiky. Co se týká 

ekologických aktivit, vzhledem ke koronavirové situaci jsme nemohli uskutečnit 

každoroční sběr a přenos obojživelníků, nekonala se ani tradiční přírodovědná 

soutěž Zlatý list nebo projekt „Ukliďme Česko“. 

Co se týká sportovních aktivit, znovu se téměř všichni žáci naší školy zapojili 

do Sazka olympijského víceboje. V Okresní florbalové lize se naši žáci 

zúčastnili pouze 1 turnaje, a to v Bruntále. Po roční pauze se uskutečnil lyžařský 

výcvik na Annabergu, který se velmi vydařil a žákům se moc líbil. 
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Poslední čtvrtletí školního roku nám zkomplikovalo plnění aktivit v rámci 

Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání pod názvem Šablony II. 

Díky tomuto projektu jsme mohli personálně zabezpečit školního asistenta 

v Mateřské škole ve Světlé Hoře a školního psychologa na Základní škole 

v Andělské Hoře. Na základě dotací z tohoto projektu jsme stihli absolvovat 

některá školení pro pedagogy ZŠ a MŠ a rovněž několik projektových dní ve 

školní družině, které byly pro naše žáky zpestřením. 

Ke konci šk. roku jsme se také dostali do závěrečné fáze projektu „Školní 

zahrada Andělská přírodní učebnou“. Během roku a půl prošla zahrada velkou 

proměnou a díky pedagogům, žákům i rodičům a přátelům školy tak budou moci 

naši žáci trávit vyučování i ve venkovních prostorách naší školy. 

V letošním roce se nám podařilo částečně zmodernizovat chlapecké toalety 

na 2. stupni. Následkem havárie v podobě propadlé podlahy chodby v přízemí 

budovy 2. stupně došlo k její rekonstrukci včetně obložení stěn. V příštím roce 

hodláme v rámci projektu IROP zmodernizovat odbornou učebnu fyziky a 

chemie a také jazykovou učebnu. Věříme, že se nám podaří získat dotaci z MAS 

Hrubý Jeseník na modernizaci školní jídelny a kuchyně. 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem zaměstnancům školy a školky za jejich 

odvedenou práci během školního roku 2019/2020. Rád bych také poděkoval 

panu starostovi Města Andělská Hora Miroslavu Novotnému za pomoc a 

výbornou spolupráci, které si vážím, rovněž paní starostce ve Světlé Hoře 

Taťáně Svobodové, dále zaměstnancům Města Andělská Hora a OÚ Světlá 

Hora, kteří se školou během tohoto školního roku rovněž spolupracovali. 

 Přeji všem žákům pohodové prázdniny, zaměstnancům školy a rodičům příjemně 

strávenou dovolenou a věřím, že se všichni ve zdraví společně setkáme 1. září na 

slavnostním zahájení nového školního roku 2020/2021. 

Ing. Radek Peňáz, ředitel školy 
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Žákům IX. A 

Žáci IX. A , 

nyní si už opravdu můžete říci – ano, je to pravda, tu základku mám za sebou. 

Určitě je to pocit povznášející, zvláště teď, když si prohlížíte své závěrečné 

vysvědčení. Pokud někdo z vás není úplně spokojen, neotáčejte se za tím, co již nelze 

napravit, o to víc zaměřte své úsilí a snažení do budoucnosti. Protože, možná tomu 

v tuto chvíli nebudete chtít uvěřit, ty nejtěžší zkoušky života vás teprve čekají a 

nebude jich málo. 

Víte, říká se, že studium vzdělává mládež, těší starce, zdobí šťastné chvíle, je 

útočištěm a útěchou v neštěstí. Budu ráda, když mě přijdete navštívit, protože i já 

budu chtít vědět, jak se vám odvíjí ta strašná krása, které se říká život. 

Milí žáci, přeji vám v životě tolik zdraví, kolik je vody v moři, touhu po 

poznání, co nikdy neuhasíná, lásku takovou, o které se zpívá a hodně osobní pokory. 

Vězte, že úsilí členů našeho pedagogického sboru směřovalo vždy jen k tomu, 

abychom vám předali to nejlepší z nás. Chci věřit, že se nám to povedlo. 

                                                                                  Vaše tř. učitelka Lenka Bartoňková 

 

 

Školní zahrada 

18. května 2020 se nás několik kolegů 

sešlo na školní zahradě – ne proto, 

abychom odpočívali, ale pracovali. 

Hlavní náplní bylo roznosit kameny po 

celém svahu skalky, dále zasadit 

zbývající stromy a keře, a také plevelit. 

Jsem moc ráda, že jsme se mohli sejít a 

udělat kus práce. 

Později se nám podařilo skalku osadit, 

také jsme vyčistili okolí jezírka a dosadili 

nové květiny. Suchomilný záhon si přišel 

také na své. Vysetá tráva se díky 

vydatným dešťům pěkně zazelenala. Náš 

projekt se pomalu chýlí ke konci. Ještě 

pár detailů a stavbiček a budeme mít 
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skoro hotovo. Veškerý postup 

práce a více fotek můžete 

zhlédnout na stránkách školy v 

sekci zahrada. 

Kateřina Bujnochová, učitelka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mateřská škola ve Světlé Hoře informuje 
 

V měsíci červnu byla školka ve Světlé Hoře v „komorním“ provozu. Byla 

dodržena veškerá bezpečnostní opatření jak ze strany zaměstnanců, tak i ze strany 

rodičů, a tak bych chtěla všem rodičům poděkovat za ochotu a odpovědnost, se 

kterou k situaci, jaká byla, přistupovali. 

Poděkování patří i dětem, které vše přijímaly se samozřejmostí, a bylo znát, že 

jsou za dobu pandemie s omezeními smířeny a automaticky je respektují. 
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 Dle doporučení jsme se snažili, pokud nám to počasí dovolilo, trávit čas co 

nejvíce venku na školní zahradě, ale také se věnovat tématům ze ŠVP. 

Během této doby proběhl také zápis do MŠ. V příštím školním roce bude mít naše 

školka dvě třídy a stávající počet pracovníků ve stejném složení. 

Bohužel nebylo možné uskutečnit tolik očekávané a již zajištěné rozloučení s 

předškoláčky. Vše se muselo odvolat a tak jsme tuto akci uskutečnili alespoň pro 

předškoláčky s drobným občerstvením, kde jsme dětem předali pamětní listy a 

drobné dárečky. 

Mateřská škola ve Světlé Hoře bude v době hlavních prázdnin od 6. 7. 2020 do 

23. 8. 2020 uzavřena. V posledním týdnu prázdnin bude v provozu pro přihlášené 

děti. Od 1. 9. 2020 pro stávající i nově přijaté. 

 

V posledním prázdninovém týdnu ve středu 26. 8. 2020 v 16.00 hodin proběhne v 

přístavbě MŠ informační schůzka pro rodiče stávajících dětí i dětí, které nově 

nastoupí. 

Kolektiv školky přeje všem dětem i rodičům sluníčkové, klidné a pohodové 

prázdniny. 

        

 Michaela Horáková, zástupce ředitele pro MŠ 

 

Okénko zahrádkáře 

 
V tomto čísle se  zaměříme  na správné kompostování biologického odpadu na  

zahrádce . 

Co  je kompostování ? Je to proces, při kterém dochází k rozkladu rostlinného 

materiálu na kvalitní kompost. Samotný rozklad způsobují živé organismy 

množící se velkou rychlostí. Jsou to hlavně mikroorganismy, různé bakterie, 

červi a mnoho dalších drobných živočichů, kteří díky svému působení 

v kompostu přeměňují organickou hmotu na kvalitní zeminu. Tím, že všichni 

správně kompostujeme  odpad ze svých zahrádek pomáháme vrátit zpět do 

přírody náš organický odpad v kvalitní a velmi prospěšné formě pro půdu i 

rostliny. 

Kompostovat můžeme na volné kupě nebo v zemní jámě. Pokud chceme 
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vytvořit kvalitní kompost v co nejkratší době, je vhodné si pořídit kompostér. 

Ten zhotovíme z dřevěných desek, nebo zakoupíme plastový. V tomto 

plastovém kompostéru je díky termoizolaci kompostování nejrychlejší proces 

rozkladu. Teplo, které vzniká  rozkladem kompostovaného materiálu se 

v termokompostéru zadržuje a proces rozkladu organického materiálu pokračuje 

bez přerušení i v zimním období. Pro rychlé a kvalitní kompostování je třeba 

vytvořit potřebné podmínky. Na dno kompostu je vhodné umístit hrubší a 

vzdušnější materiál ( větvičky ), který zajistí lepší prodyšnost celého 

kompostu.Na takto připravený kompost vrstvíme jednotlivé organické 

( rostlinné ) odpady. Hlavní zásadou správného kompostování je udržet 

maximální vzdušnost, optimální vlhkost  kompostu  tak, aby nedocházelo 

k zahnívání. 

Kompostujeme listí, květy, rozdrcené větve stromů, kuchyňské zbytky zeleniny 

a ovoce, popel ze dřeva, hobliny, porcovaný čaj a kávovou sedlinu. Pokud 

budeme kompostovat  plevel ze zahrádky, musí být před tvorbou semeníků  

( nesmí mít odkvétající květenství ).  V opačném případě by se nám plevel 

v kompostu množil. Posečená tráva se kompostuje za určitých podmínek – 

protože je příliš vlhká, a často ve vyšší  vrstvě  zahnívá a páchne, je nutno  

posečenou trávu vrstvit  cca po 15 cm a prosypávat např. posekanými 

větvičkami za stromů, hoblinami či odkvetlými zbytky květin. 

Do kompostu nepatří slupky z banánů či jiného tropického ovoce  , zbytky 

rostlin napadených škůdci či chorobami, listy z košťálové zeleniny ( špatně se 

rozkládají, jsou tvrdé), první seč  trávy po použití selektivních herbicidů ( to jsou 

přípravky, které v trávníku likvidují plevele , ty zaschnou a tráva zůstane ). 

Pro podporu  rychlejšího a kvalitního procesu kompostování je vhodné vždy 

přidávat do kompostu přírodní přípravky tzv. urychlovače kompostování, které 

jsou buď granulované  nebo kapalné. Další možností pro urychlení 

kompostování je použití enzymatických a bakteriálních přípravků  ,který je 

nutno před použitím aktivovat ve vlažné vodě. Poslední možností je kapalný 

přípravek vyrobený z 6 druhů  bylin .Výtažek z dubu, obsažený v přípravku 

výrazně omezuje vznik zahnívajících procesů. Tento urychlovač se  aplikuje 

zálivkou konví. Prolitím, či prosypáním kompostu vhodným urychlovačem se 

výrazně  zkrátí doba po kterou kompost „ zraje“. Urychlovače  aplikujeme  

maximálně  na 20 cm vrstvu kompostované hmoty. 

V současné době stále sbíráme, nebo provádíme postřik proti mandelince, 

mravencům a mšicím. Nutno pohlídat mátu peprnou, na které  momentálně  

žírem škodí mandelinka mátová  ( krásně zelený brouček s černou hlavičkou ) a 

mšice. Mandelinku mátovou sbíráme,  mšice likvidujeme postřikem z bylin. Po 
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 takovémto postřiku můžeme mátu ihned používat. Provádíme kontrolu ovocných 

stromů ( mšice a padlí ), zeleniny  a květin, na kterých  ve velké míře škodí 

mšice. Přihnojujeme  všechny rostliny. 

V srpnovém čísle se zaměříme na ochranu plodin ve skleníku. 

Mnoho zdaru ve Vašem pěstitelském snažení přeje   

rostlinolékař Ing. Vladimír Šafarčík CSc., 
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 Slovo na závěr: 

Milý čtenáři, omluvám se Ti za úroveň červencového Zpravodaje. Tedy 

naštěstí jen některých příspěvků. Věř, že redakční rada na svém jednání 

bývá docela bezradná, zvažuje, zda a co zveřejnit. Určitě nechceme 

zavádět cenzuru, spíše spoléháme na slušnost a soudnost přispěvatelů. A 

té se některým pisatelům nedostává. Pak čteš, milý čtenáři, reakce na 

články, osočování, nepravdivé údaje – asi i to patří ke svobodě a 

demokracii. Ale to neznamená, že to vše je správné.  

Milý čtenáři, drž redakční radě palce, ať vymyslí něco, co ze Zpravodaje 

udělá spíše „výkladní skříň obce“ a ne upadlý bulvár. Drž palce i 

přispěvatelům, ať najdou odvahu ke komunikaci, ochotě jednat, shodnout 

se, slušnosti a respektu. Věřím, milý čtenáři, že Tě neztratíme. Snad.  

Leoš Sekanina, předseda komise a redakční rady Zpravodaje 

 

 

Řekli si své  ANO 
Martin Antel z Bruntálu a Jana Sysalová z Ostravy  

 Holzberg Suchá Rudná 
 

Petr Kundrátek a Petra Bukáčková, oba z Andělské Hory  
Obřadní síň ve Světlé Hoře 
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Společenská rubrika 
Blahopřejeme občanům, kteří v měsíci  červenci oslaví  svá životní jubilea 

 

88 let Jozef Babiš, Světlá 

83 let Emílie Hrbáčková, Světlá 

79 let Miroslava Judiaková, Světlá 

75 let Ludmila Kakáčová, Světlá 

75 let Zdeněk Hopjan, Světlá 

74 let Vladimír Zeman, Dětřichovice 

73 let Oľga Sohrová, Dětřichovice 

72 let Petr Pavel Skála, Světlá 

72 let Alžběta Niessnerová, Světlá 

72 let Jiří Uher, Stará Voda 

65 let Leopold Kameník, Světlá 

65 let Miroslav Šidlík, Světlá 

65 let Olga Širanová, Světlá 

60 let Zdeněk Pohl, Světlá 

60 let Jana Majkutová, Světlá 

Rozloučili jsme se 
Karol Murín, Světlá 

 

 
 

Přivítali jsme 
 Filip Kalaš, Světlá 
 Miroslav Pešek, Světlá 

  
Copyright © Obec Světlá Hora 2020,Světlá 374, Světlá Hora, IČO: 00296392. 
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